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آمادگی شهرداری شیراز 
برای توسعه باغ موزه 

دفاع مقدس فارس

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه استفاده از فیلترشکن ها 
باعث کُندی سرعت اینترنت می شود، گفت: قابلیت های پلتفرم های داخلی 

قابل دفاع است و اکنون این پلتفرم ها قابلیت تماس صوتی دارند.
قطع  شایعه  تلویزیونی  برنامه  یک  در  زارع پور  عیسی  ایرنا،  گزارش  به 
استفاده  دلیل  به  اینترنت  کُندی  داشت:  اظهار  و  کرد  تکذیب  را  اینترنت 

کاربران از فیلترشکن ها است.
وی افزود: ما طیف مختلفی از خدمات را به مردم ارائه می دهیم، از فیبرهای 
نوری ته دریا گرفته تا مدار ۳۶ هزار کیلومتری فضا؛ اما مردم بیشتر وزارت 
ارتباطات را با اینترنت و سرعت آن می شناسند که نتایج این خدمت تنها ۲ 
درصد از حجم وظایف ما را در برمی گیرد، البته تهیه زیرساخت های آن جز 

عمده تکالیف ما است.
مشکلات حوزه ارتباطی کاربران را بررسی می کنم

شبکه های  در  و  حضوری  به صورت  می کنم  سعی  گفت:  ارتباطات  وزیر 
از  فارغ  می کنم.  بررسی  را  کاربران  ارتباطی  حوزه  مشکلات  اجتماعی 
به صورت  کنم  فرصت  زمان  هر  بی واسطه  و  شخصاً  روزانه،  گزارش های 

حضوری و مجازی در کنار مردم هستم.
وی درباره پنجره ملی خدمات هوشمند دولت بیان کرد: ایجاد این پنجره 
یک آرزو در کشور بود و اولین قدم بزرگی بود که امسال برداشته شد و 
اکنون بیش از ۹۰ درصد دستگاه ها به اینترنت متصل شده اند و دستگاه های 

باقیمانده نیز تا پایان دی ماه امسال متصل می شوند.
استفاده از هوش مصنوعی در دولت هوشمند

با همکاری  ملی خدمات دولت هوشمند  پنجره  اینکه  به  اشاره  با  زارع پور 
سازمان امور اداری و استخدامی کشور راه اندازی شده است، تصریح کرد: 
امسال هر دستگاهی باید حداقل یک خدمتش را هوشمند کند و این فرایندی 
است که درنهایت منجر به چابکی دولت می شود. در قدم بعدی تلاش داریم 
از هوش مصنوعی و داده های دستگاه های دیگر بدون مراجعه حضوری و 

مداخله انسانی به دستگاه ها بهره ببریم.
هوشمندسازی  مقابل  در  دستگاه ها  برخی  در  که  مقاومت هایی  درباره  وی 
خدمات وجود دارد، بیان کرد: یکی از دلایل عمده آنها مسئله امنیت داده ها 
است، البته دستگاه ها متولی امنیت داده های خود هستند و قرار نیست پنجره 

واحد، جایگزین سیستم آنها باشد.

زارع پور درباره حمایت از کسب و کارهای دیجیتال افزود: دولت بهمن ماه 
سال قبل کارگروه اقتصاد دیجیتال تشکیل را داد و هدف این بود که موانع 
سر راه توسعه کسب و کارهای دیجیتال برداشته شد. وظیفه ما حمایت از 
پلتفرم هایی است که اکنون بسیاری از کارهای روزمره مردم با سکوهایی 

که داخل کشور توسط نخبگان کشور راه اندازی شده است، انجام می شود.
مزیت بخشی  دنبال  به  کارگروه  جلسات  در  کرد:  تصریح  ارتباطات  وزیر 
برای پلتفرم های بومی خصوصاً پیام رسان و شبکه های اجتماعی بودیم و ۲ 

کار انجام دادیم تا بتوانند با نسخه های خارجی برابر کنند.

مزیت بخشی و مزیت سازی برای پیام رسان های داخلی
وی افزود: نخستین گام این بود که بتوانند قابلیت های خود را ارتقا بدهند و 
در کارکرد پیام رسانی با نسخه های خارجی رقابت کند. همچنین مزیت هایی 
بسازیم که در نسخه های خارجی وجود ندارد. تا اگر روزی این محدودیت ها 
برداشته شد بتوانند با نسخه های خارجی رقابت کنند. معافیت مالیاتی، استقرار 
در پارک های علمی و فناوری و مجموعه حمایت ها از کسب وکارهایی که 
از جمله تسهیلاتی است که در  فعالیت کنند  این سکوها  قرار است روی 

قالب این آیین نامه برایشان مهیا شده است.
وزیر ارتباطات تاکید کرد: در حوزه خرید و فروش اینترنتی، اعتماد مقوله 
بسیار مهمی است. ممکن است خریدی انجام شود، اما جنسی ارسال نشود. 
بسیار مهم است که کاربران و خریداران فضای مجازی بدانند که چه فردی 
را  مسئله  این  بتوانند  بروز مشکل  دارد و در صورت  اکانت حضور  پشت 

پیگیری کنند.
برخی  تصمیم  اثر  در  اینترنت  ناخواسته  محدودیت  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
وزارت  و  کنند  ابلاغ  باید  نیز خودشان  را  دیگر  تصمیمات  و  بوده  نهادها 
این  ارتباطات در  ارتباطات مجری است، تاکید کرد: تلاش ما در وزارت 
مدت این بود که فعالیت مردم دچار اختلال نشود. سال ۹۷ زمانی که تلگرام 
نیاز  پاسخگوی  آن ها  اما  شدند،  داخلی  پیام رسان های  وارد  مردم  شد،  فیلتر 
رفع  پیگیر  تعطیل  روزهای  در  حتی  و  شخصاً  مدت  این  در  نبودند.  مردم 

مشکلات و ارائه زیرساخت مناسب برای فعالیت پلتفرم های داخلی بودم.
اتصال پیام رسان های داخلی به یکدیگر

می توانستیم  و  گرفتیم  قرار  ناخواسته ای  شرایط  در  کرد:  تصریح  زارع پور 
مردم سراغ  نبود  اگر چنین  بودند که هستند،  پاسخگو  پیام رسان ها  بگوییم 
پلتفرم دیگری می رفتم اما بنده و همکارانم تمام قد در کنار این پلتفرم ها 

ایستادیم و به آن ها کمک کردیم تا بتوانند پیشرفت کنند.
محدودیت ها  که  ماه  سه  این  در  کردیم  تلاش  داد:  ادامه  ارتباطات  وزیر 
ایجاد کنیم که کسب وکار مردم تسهیل شود.  به وجود آمده، سازوکاری 
گذشته  در  نیز  واتساپ  و  اینستاگرام  مانند  پلتفرم هایی  در  اختلال هایی 
داشتیم، اما روند کلی و قابلیت های پلتفرم های داخلی قابل دفاع است. اکنون 
پلتفرم های داخلی قابلیت تماس صوتی دارند که در سفرهای خارجی نیز از 

آن استفاده کردم.
وی با بیان اینکه تنوع پیام رسان ها و تهدید و فرصت را در کنار یکدیگر 
محدودیت های  و  پیام رسان هاست  ضعیف ترین  جزو  واتساپ  افزود:  دارد، 
دارد  تنوع  که  چرا  است،  فرصت  داخلی  پیام رسان های  تعدد  دارد.  زیادی 
و هر کسی می تواند با سلیقه خود انتخاب کند؛ اما تهدیدش این است که 
پیشرفت آن منوط به حضور تمام مردم است. تلاش کردیم که رقابتی بین 
پیام رسان های داخلی ایجاد شود؛ اما برنامه داریم تا دهه فجر یا نهایت پایان 
امسال کار ویژه ای انجام دهیم تا تمام پیام رسان های داخلی به یکدیگر متصل 

شوند.

وزیر ارتباطات:

اتصال پیام رسان های داخلی به یکدیگر تا پایان سال

وزیر امور خارجه کشورمان در پیامی توئیتری نوشت، در دیدار با آقای 
بورل در مورد برداشتن گام های نهایی توافق، موافق بودیم. پنجره توافق از 

سوی ایران باز است، اما نه برای همیشه.
 به گزارش تابناک، حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان در 
پیامی توئیتری درباره دیدار اخیرش با جوزپ بورل مسئول سیاست خارجی 
برداشتن گام های  مورد  در  بورل  آقای  با  دیدار  در  نوشت:  اروپا  اتحادیه 
نهایی توافق، موافق بودیم. پنجره توافق از سوی ایران باز است، اما نه برای 
همیشه. بر راه حل سیاسی در اوکراین تاکید کردم. نه فجایع گوانتانامو و 

ابوغریب و نه جنایت علیه زنان و کودکان یمن و افغانستان، به آمریکا 
اجازه موعظه دیگران را نمی دهد.

وزیر کشور با اشاره به آمار نرخ باروری گفت: اکنون در بحران جمعیتی 
قرار داریم و در تحلیل های جمعیتی دچار یک اشتباه بزرگ شده ایم.

ایرنا، احمد وحیدی در مراسم گرامیداشت روز ملی  به گزارش خبرنگار 
ثبت احوال )سوم دی ماه( و رونمایی از پایگاه اطلاعات خانوار و برخی 
طرح های هویتی کشور با اشاره به روز ملی سازمان ثبت احوال افزود: باید 
بحران  این  با  الان  تا  می شد  ارائه  جمعیتی  درست  تحلیل های  گذشته  در 
مواجه نباشیم و هشدار به موقع داده نشد و ما زمان زیادی را در این مورد 
از دست داده ایم و باید تلاش های زیادی انجام دهیم که این بحران جمعیتی 

را جبران کنیم.
وزیر کشور ادامه داد: سازمان ثبت احوال باید تحولات جمعیتی را پایش 
تا دستگاه های  ارائه دهد  را  تحلیل ها  این  به دستگاه های مختلف  کرده و 

تصمیم گیر براساس تحلیل ها برنامه ریزی و سیاستگذاری داشته باشند.
وحیدی اظهار داشت: سازمان ثبت احوال از نظر قدمت یک سازمان قدیمی 
است اما از نظر کارکرد یک سازمان به روز است سازمان ثبت احوال با 
سن بیش از یکصد سال با بکارگیری فناوری های روز، همگام با تحولات 

روز یک سازمان پیشرو است.
وی ادامه داد: سازمان ثبت احوال همواره باید یک سازمان پیشرو دانش 
باشد؛ کارکردهای سازمان  موقعیت های خود  به  توجه  با  بهره ور  بنیان و 
ثبت احوال بسیار ارزشمند است؛ اصولًا اطلاعات جمعیتی برای هر کشور 
را  اگر آمایش سرزمین  اطلاعات زیربنایی و مهم محسوب می شود و  از 
یک رکن مهم برای همه تحولات و پیشرفت و توسعه در نظر گیریم، یک 
رکن مهم این آمایش، مقوله جمعیت است که در سازمان ثبت احوال شکل 
سازمان  در  می شود  مربوط  هویتی  مسائل  به  که  برنامه ای  هر  و  می گیرد 
ثبت احوال انجام می شود.وحیدی با اشاره به پایگاه سببی و نسبی ثبت احوال 
گفت: شناسایی ریشه های هویتی و تاریخی ما بسیار مهم است و در سازمان 
ثبت احوال شکل می گیرد. در این سازمان، ریشه های تاریخی و هویتی افراد 
شکل می گیرد و امیدواریم بتوانیم از این طریق به گذشته های دورتر هم 
برگردیم بنابراین این مرکز هویتی بسیار حائز اهمیت است که ما را به 

تاریخ می برد و گذشته ها را می تواند برای ما روشن کند.
مهاجرت، هرم جمعیتی را نامتوازن کرد

این مهاجرت ها  از  به مسئله مهاجرت گفت: برخی  اشاره  با  وزیر کشور 
ممکن است لازم باشد اما بخشی از مهاجرت ها ضروری نیست؛ از جمله 
مهاجرت از روستا به شهرهای کوچک و از شهرهای کوچک به شهرهای 
بزرگ و از آنجا به کلانشهرها و ما اکنون با هرم جمعیتی نامتوازن روبرو 
هستیم و این تحلیل ها باید در گذشته انجام می شد تا با مشکل هرم جمعیتی 

نامتوازن روبرو نباشیم. این تحلیل ها می تواند سیاست های کلان کشور را 
هر  هویتی  اطلاعات  باید  معتقدم  کرد:  تاکید  دهد.وی  قرار  تأثیر  تحت 
فرد با اطلاعات مکان محور فرد همراه باشد.وزیر کشور خاطرنشان کرد: 
دقیق  اطلاعات  نیازمند  اجرای صحیح،  برای  هم  دیگر  قوانین  از  بسیاری 
در  فرزندآوری  برای  تشویق هایی  مثال  به طور  است.  ثبت احوال  سازمان 
شهرهایی با نرخ باروری دو و نیم و اجرای این مشوقات موکول بود به 
کوتاه  زمان  مدت  در  اتفاق  این  اکنون  که  ثبت احوال  سازمان  اطلاعات 
دارد  ارتباط  مردم  با آحاد  احوال  ثبت  داد: سازمان  ادامه  است.وی  افتاده 
و از سوی دیگر یک سازمان حکومتی است و شاید یکی از مردمی ترین 

سازمان ها، سازمان ثبت احوال است.
تعداد افراد دارای تابعیت مشکوک زیر ۱۰۰ هزار نفر است

وزیر کشور در حاشیه این مراسم در جمع خبرنگاران با بیان اینکه تعداد 
افراد دارای تابعیت مشکوک زیر ۱۰۰ هزار نفر است، گفت: قرار بر این 
است که سازمان ثبت احوال به این افراد به طور موقت کارت شناسایی و 
فاقد  افراد  برای  احوال  ثبت  سازمان  اقدامات  درباره  دهد.وحیدی  هویت 
اوراق هویتی افزود: با توجه به اینکه در مورد ایرانی بودن یا نبودن این 
افراد محل تردید وجود دارد و باید مراحلی طی شود و ممکن است این 
فرایند طولانی باشد؛ بنابراین قرار بر این شد که سازمان ثبت احوال به این 
افراد به طور موقت کارت شناسایی و هویت دهد تا کارهای روزمره آنها 
برای دریافت خدمات دچار مشکل نشود تا در زمان مناسب با قطعیت یافتن 

هویت ایرانی آن ها، شناسنامه و کارت ملی برای این افراد صادر شود.
براساس گزارش خبرنگار ایرنا، در این مراسم از با حضور وزیر کشور از 
»کارت شناسه« افراد فاقد شناسنامه رونمایی شد و به چند نفر از این افراد 
کارت شناسه تحویل داده شد همچنین رونمایی و افتتاح پایگاه اطلاعات 
خانوار )روابط سببی و نسبی( و رونمایی از سامانه تشخیص چهره سازمان 
ثبت احوال و ایجاد اداره کل امنیت فناوری اطلاعات و فضای مجازی این 

سازمان از دیگر برنامه ها بود.

وزیر کشور: 
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معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری فارس:

مدیران باید با شیوه های جنگ ترکیبی
آشنا شوند
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صفحه1

صفحه8

ایران از قافله »چای خوری«
آذربایجان و ترکیه 

جا ماند؟

2

معاون شهردار شیراز به عنوان رئیس کمیته 
مدیریت ترافیک و حمل ونقل پاک کلانشهرهای 

ایران انتخاب شد


